
P R O T O K Ó Ł   NR  II/2014 

z posiedzenia Sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 15 grudnia 2014 roku 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1200 i trwało do godz. 1515, z czterema przerwami  

w godz. 1210 – 1225, 1230 – 1240, 1245 – 1305, 1335 – 1355. 

 

 

Siedzibą posiedzenia była sala narad Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 15 radnych (wszyscy obecni). 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Lucyna Liput 
 

 
 

 
 

 

 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

- Sekretarz Gminy Krościenko Wyżne, 

- Skarbnik Gminy Krościenko Wyżne, 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Krościenku Wyżnym. 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Gminy 

Krościenko Wyżne. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Krościenko Wyżne. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego stałych Komisji Rady 

Gminy Krościenko Wyżne. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przewodniczących i ich zastępców 

stałych Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko 

Wyżne na 2014 rok. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 

rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny  

w Gminie Krościenko Wyżne na lata 2015-2017. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2012-2020. 
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15. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

16. Zamknięcie sesji. 
 

Ad. 1 

 Rozpoczynając II w kadencji Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący 

Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał wszystkich radnych oraz obecnych na 

posiedzeniu. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie listy obecności stwierdził, że na sesji można podejmować prawomocne 

uchwały. Wyjaśnił, że w obradach uczestniczą wszyscy radni, jednakże radny Bolesław 

Pudłowski nie złożył jeszcze ślubowania, dlatego na obecną chwilę stan radnych wynosi 14. 

 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 

1) wprowadzić po pkt 2 w brzmieniu: Stwierdzenie prawomocności obrad pkt  

w brzmieniu: 

„3. Złożenie ślubowania przez radnego Bolesława Pudłowskiego.”; 

2) pozostałe, kolejne pkt proponowanego porządku obrad przesunąć o 1 i realizować  

w ustalonej kolejności. 

 

Wobec braku innych wniosków do proponowanego porządku obrad przystąpiono do 

przegłosowania wniosku złożonego przez Wójta Gminy tj.: wprowadzenia pkt. 3  

w brzmieniu: 

„3. Złożenie ślubowania przez radnego Bolesława Pudłowskiego.” 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radny, 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przypomniał zgromadzonym, iż zgodnie 

z przepisami ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, radni nieobecni na 

pierwszej sesji Rady Gminy składają ślubowanie na pierwszej sesji, na której są obecni.  

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu 

roty ślubowania, radny wstaje i wypowiada słowo „Ślubuję”: Ślubowanie może być również 

złożone z dodaniem zdania „Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

W dalszej części prowadzący posiedzenie - Antoni Dębiec odczytał treść roty ślubowania: 

 

„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 

radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców”. 

 

Po odczytaniu roty ślubowania radny Bolesław Pudłowski w postawie stojącej wypowiedział 

słowo: „Ślubuję”, dodając zdanie „Tak mi dopomóż Bóg”. 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec pogratulował radnemu Bolesławowi Pudłowskiemu 

objęcia mandatu. 

 

Ad. 4 

 W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przystąpił do 

przegłosowania całości porządku obrad. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła porządek obrad II Sesji Rady 

Gminy Krościenko Wyżne w następującym brzmieniu: 

 

Porządek obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Złożenie ślubowania przez radnego Bolesława Pudłowskiego. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Gminy 

Krościenko Wyżne. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Krościenko Wyżne. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia składu osobowego stałych Komisji Rady 

Gminy Krościenko Wyżne. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia przewodniczących i ich zastępców 

stałych Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Krościenko 

Wyżne. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko 

Wyżne na 2014 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 

rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny  

w Gminie Krościenko Wyżne na lata 2015-2017. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2012-2020. 

16. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

17. Zamknięcie sesji. 
 

Ad. 5 

 W punkcie piątym przystąpiono do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji. 
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Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu Nr I/2014 z I w kadencji sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 1 grudnia 2014 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR I/2014 

z I Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 1 grudnia 2014 r.  
 

Ad. 6 

 W kolejnym punkcie posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczących Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przypomniał, że zgodnie z § 15 pkt 2 uchwały Rady 

Gminy Krościenko Wyżne z 30 czerwca 2003 roku w sprawie uchwalenia statutu Gminy 

Krościenko Wyżne, do wewnętrznych organów Rady należy 3 Wiceprzewodniczących.  

W związku z tym, że wybór Wiceprzewodniczących odbywa się w glosowaniu tajnym, 

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczących Rady 

Gminy Krościenko Wyżne. Przypomniał, że zgłoszony kandydat musi wyrazić zgodę na 

kandydowanie. 

 

Następnie radny Bolesław Pudłowski zgłosił kandydaturę radnego Zdzisława Omachla. 

Radny Zdzisław Omachel wyraził zgodę na kandydowanie.  

 

Radny Krzysztof Podkul zgłosił kandydaturę radnego Edwarda Marszałka. Radny Edward 

Marszałek wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Stanisław Wierdak zgłosił kandydaturę radnego Piotra Kasperkowicza. Radny Piotr 

Kasperkowicz wyraził zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Zdzisław Omachel zgłosił kandydaturę radnego Jana Omachla. Radny Jan Omachel 

wyraził zgodę na kandydowanie. 

  

Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec złożył wniosek  

o zamknięcie listy kandydatów na Wiceprzewodniczących Rady Gminy Krościenko Wyżne  

i zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne zamknęła listę kandydatów na 

Wiceprzewodniczących Rady Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaproponował powołanie 3 osobowej 

Komisji Skrutacyjnej. Przypomniał, iż osoby kandydujące nie mogą wchodzić w skład ww. 

Komisji. W związku z powyższym poprosił radnych o zgłaszanie kandydatur do pracy 

w Komisji.  
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Do składu Komisji Skrutacyjnej zostali zgłoszeni następujący radni: 

1) Radny Wiesław Gomółka zgłosił radnego Krzysztofa Podkula. Radny Krzysztof 

Podkul wyraził zgodę. 

2) Radny Piotr Kasperkowicz zgłosił radnego Stanisława Wierdaka. Radny Stanisław 

Wierdak wyraził zgodę. 

3) Przewodniczący Rady Antoni Dębiec zgłosił radnego Krzysztofa Ronowskiego. 

Radny Krzysztof Ronowski wyraził zgodę. 

 

Następnie radny Zdzisław Omachel złożył wniosek o zamknięcie listy radnych zgłoszonych 

do pracy Komisji Skrutacyjnej. W związku z tym Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne zamknęła listę radnych zgłoszonych do 

pracy Komisji Skrutacyjnej. 

 

W dalszej części prowadzący posiedzenie zarządził głosowanie nad powołaniem Komisji 

Skrutacyjnej w ww. składzie osobowym. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne powołała Komisję Skrutacyjną. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec ogłosił 15 minutową przerwę w posiedzeniu, celem 

wyłonienia Przewodniczącego spośród członków Komisji Skrutacyjnej oraz poprosił Komisję 

o przygotowanie kart do głosowania. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Krzysztof Ronowski objaśnił sposób 

głosowania. 

 

Po rozdaniu kart radny Edward Marszałek zgłosił błąd literowy w zakresie karty do 

głosowania dotyczący imienia jednego z kandydatów. Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 

– Krzysztof Ronowski poprosił o 5 minutową przerwę, celem dokonania prawidłowego 

wydruku kart. Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził 5 minutową przerwę 

w posiedzeniu. Następnie Komisja Skrutacyjna zebrała rozdane wcześniej karty do 

głosowania. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Krzysztof Ronowski ponownie rozdał 

nowo przygotowane karty do głosowania, a Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie 

tajne. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził przerwę w posiedzeniu celem 

przeliczania głosów. 

 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej – Krzysztof Ronowski odczytał protokół 

Komisji Skrutacyjnej z przeprowadzonego głosowania i zapoznał zgromadzonych z jego 

wynikami. Stwierdził on, że: 
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1) „za” wyborem radnego Piotra Kasperkowicza na Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy głosowało 4 radnych; 

2) „za” wyborem radnego Edwarda Marszałka na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

głosowało 15 radnych; 

3) „za” wyborem radnego Jana Omachla na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

głosowało 11 radnych; 

4) „za” wyborem radnego Zdzisława Omachla na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

głosowało 12 radnych. 

 

Wobec powyższego Komisja Skrutacyjna stwierdziła, że: 

1) radny Edward Marszałek został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy; 

2) radny Jan Omachel został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy; 

3) radny Zdzisław Omachel został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy; 

4) radny Piotr Kasperkowicz nie został wybrany na Wiceprzewodniczącego Rady. 

 

Na podstawie protokołu Komisji Skrutacyjnej Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła 

uchwałę NR II/ 2 /2014 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Rady Gminy 

Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec pogratulował nowo wybranym 

Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 7 

 Następnie Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie składu osobowego 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Prowadzący posiedzenie przypomniał, iż zgodnie z uchwałą Nr I/3/2006 Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 21 listopada 2006 r. w sprawie powołania i ustalenia liczbowego 

składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne, Komisja Rewizyjna liczy  

3 osoby. Dodał, że zgodnie z § 16 ust. 3 Statutu Gminy, radny może być członkiem najwyżej 

dwóch Komisji stałych, a przepisy ustawy o samorządzie gminnym zabraniają, aby 

Przewodniczący oraz Wiceprzewodniczący Rady wchodzili w skład tejże Komisji. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów do składu osobowego 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy. 

 

Do składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne radni zgłosili następujące 

osoby: 

- radny Stanisław Wierdak zgłosił radnego Piotra Kasperkowicza, 

- radny Bolesław Pudłowski zgłosił radnego Krzysztofa Podkula, 

- radna Marzena Kielar zgłosiła radnego Krzysztofa Ronowskiego, 

- radny Zdzisław Omachel zgłosił radną Marzenę Kielar. 

 

Wszyscy ww. radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Następnie radny Bolesław Pudłowski złożył wniosek o zamknięcie listy kandydatów do 

składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne.  

 

W przeprowadzonym  głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 
- „za” głosowało 15 radnych, 
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- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 

 

Wobec powyższego Rada Gminy Krościenko Wyżne zamknęła listę kandydatów do składu 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

W dalszej kolejności w wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady Gminy 

głosowania jawnego poszczególni kandydaci zgłoszeni do składu Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Krościenko Wyżne otrzymali następującą ilość głosów (w głosowaniu uczestniczyło 

15 radnych): 

1) radny Piotr Kasperkowicz - 4 głosy „za”, 5 głosów „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących się”; 

2) radny Krzysztof Podkul - 11 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”; 

3) radny Krzysztof Ronowski - 15 głosów „za”; 

4) radna Marzena Kielar - 11 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

 
Wobec powyższego największą liczbę głosów otrzymali i tym samym zostali wybrani do 

składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne: 

1) radny Krzysztof Ronowski, 

2) radna Marzena Kielar, 

3) radny Krzysztof Podkul.  

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad 

projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” –  0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 3 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR II/ 3 /2014 

w sprawie składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krościenko Wyżne 
(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

 W kolejnym punkcie posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

ustalenia składu osobowego stałych Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec, który stwierdził, że Rada Gminy 

uchwałą Nr I/5/2006 z dnia 21 listopada 2006 r. w sprawie powołania i ustalenia liczbowego 

składu stałych Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne wraz z przedmiotem ich działania 

powołała i ustaliła następujący skład liczbowy stałych Komisji Rady Gminy Krościenko 

Wyżne: 

1) Komisja Budżetu i Finansów w składzie 5 osób, 

2) Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

w składzie 5 osób, 

3) Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich w składzie 5 osób. 

 

Radny Janusz Szmyd zapytał, jak to się ma do statutu, że członek Rady może być członkiem 

dwóch komisji stałych.  
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Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec wyjaśnił, że radny może być członkiem nie 

więcej niż 2 komisji.  

 

Radny Janusz Szmyd stwierdził, że rozumie i zapytał czy radny może nie należeć do żadnej 

komisji. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wyjaśnił, że każdy radny posiada takie prawo. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik zauważyła, że radny powinien być przynajmniej  

w jednej komisji, z tym, że maksymalnie może być w dwóch takich komisjach. 

 

Radny Paweł Lorens stwierdził, że radny nie może być w dwóch komisjach, przy czym czy 

powinien być w jednej komisji. Zapytał także gdzie pisze, że radny powinien być w  jednej 

komisji.  

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik wyjaśniła, że ustawa o samorządzie gminnym mówi, 

że radny ma obowiązek uczestniczenia w pracach komisji. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odczytał art. 24 ustawy o samorządzie gminnym, 

zgodnie, z którym „radny jest obowiązany brać udział w pracach rady gminy i jej komisji oraz 

innych instytucji samorządowych, do których został wybrany lub desygnowany”. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił o zgłaszanie kandydatów do 

składu osobowego Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy. 

 

Do składu Komisji Budżetu i Finansów radni zgłosili następujące osoby: 

- radny Bolesław Pudłowski zgłosił radnego Eugeniusza Sucha, 

- radny Jan Omachel zgłosił radnego Zdzisława Omachla, 

- radny Stanisław Wierdak zgłosił radnego Pawła Lorensa, 

- radna Marzena Kielar zgłosiła radnego Jana Omachla, 

- radny Krzysztof Podkul zgłosił radną Marzenę Kielar, 

- radny Zdzisław Omachel zgłosił radnego Krzysztofa Ronowskiego. 

 

Wszyscy ww. radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

Radny Wiesław Gomółka złożył wniosek o zamknięcie listy kandydatów do składu Komisji 

Budżetu i Finansów. 

W przeprowadzonym  głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało  się” od głosu 0 radnych. 

 

Wobec powyższego Rada Gminy Krościenko Wyżne zamknęła listę kandydatów do składu 

Komisji Budżetu i Finansów.  

 

W dalszej kolejności w wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady Gminy 

głosowania jawnego poszczególni kandydaci zgłoszeni do składu Komisji Budżetu 

i Finansów otrzymali następującą ilość głosów (w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych): 

1) radny Eugeniusz Such - 15 głosów „za”; 

2) radny Zdzisław Omachel - 12 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”; 
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3) radny Paweł Lorens  - 4 głosy „za”, 6 głosów „przeciw”, 5 głosów „wstrzymujących się”; 

4) radny Jan Omachel - 10 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 3 głosy „wstrzymujące się”, 

5) radna Marzena Kielar - 11 głosów „za”, 2 głosy „przeciw”, 2 głosy „wstrzymujące się”, 

6) radny Krzysztof Ronowski - 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

 
Wobec powyższego ustalono następujący skład osobowy Komisji Budżetu i Finansów: 

1) radny Eugeniusz Such, 

2) radny Zdzisław Omachel, 

3) radny Jan Omachel, 

4) radna Marzena Kielar, 

5) radny Krzysztof Ronowski. 

 
Do składu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska radni zgłosili 

następujące osoby: 

- radny Bolesław Pudłowski zgłosił radnego Piotra Kasperkowicza, 

- radny Piotr Kasperkowicz zgłosił radnego Stanisława Wierdaka, 

- radny Wiesław Gomółka zgłosił radnego Edwarda Marszałka (radny Edward Marszałek 

nie wyraził zgody), 

- radny Zdzisław Omachel zgłosił radnego Bolesława Pudłowskiego, 

- radna Marzena Kielar zgłosiła radnego Krzysztofa Podkula, 

- radny Krzysztof Ronowski zgłosił radnego Wiesława Gomółkę. 

 

Pozostali radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 
Radny Bolesław Pudłowski złożył wniosek o zamknięcie listy kandydatów do składu Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy Krościenko Wyżne.  

W przeprowadzonym  głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało  się” od głosu 0 radnych. 

 

Wobec powyższego Rada Gminy Krościenko Wyżne zamknęła listę kandydatów do składu 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 

W dalszej kolejności w wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady Gminy 

głosowania jawnego poszczególni kandydaci zgłoszeni do składu Komisji Rozwoju, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska otrzymali następującą ilość głosów (w głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych): 

1) radny Piotr Kasperkowicz - 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 

2) radny Stanisław Wierdak - 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 

3) radny Bolesław Pudłowski - 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 

4) radny Krzysztof Podkul - 12 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące się”, 

5) radny Wiesław Gomółka - 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”. 

 
Wobec powyższego ustalono następujący skład osobowy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 

1) radny Piotr Kasperkowicz, 

2) radny Stanisław Wierdak, 

3) radny Bolesław Pudłowski, 

4) radny Krzysztof Podkul, 
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5) radny Wiesław Gomółka. 

 
W dalszej kolejności zgłaszano kandydatów do składu Komisji Oświaty, Kultury  

i Spraw Obywatelskich: 

- radny Zdzisław Omachel zgłosił radnego Edwarda Marszałka, 

- radny Bolesław Pudłowski zgłosił radnego Janusza Szmyda, 

- radny Wiesław Gomółka zgłosił radnego Pawła Lorensa (radny Paweł Lorens nie wyraził 

zgody), 

- radny Krzysztof Podkul zgłosił radnego Marka Filara, 

- radna Marzena Kielar zgłosiła radnego Jana Omachla. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Antoni Dębiec zwracając się do radnego Pawła Lorensa 

zapytał, czy bezwzględnie nie wyraża on zgody na kandydowanie. 

 

Radny Paweł Lorens potwierdził jeszcze raz, że nie wyraża takiej zgody. 

 

- radny Edward Marszałek zgłosił radnego Stanisława Wierdaka. 

 

Pozostali radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 
Następnie prowadzący posiedzenie złożył wniosek o zamknięcie listy kandydatów do składu 

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

W przeprowadzonym  głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało  się” od głosu 0  radnych. 

 
Wobec powyższego Rada Gminy Krościenko Wyżne zamknęła listę kandydatów do składu 

Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich. 

 

W dalszej kolejności w wyniku przeprowadzonego przez Przewodniczącego Rady Gminy 

głosowania jawnego poszczególni kandydaci zgłoszeni do składu Komisji Oświaty, Kultury  

i Spraw Obywatelskich otrzymali następującą ilość głosów (w głosowaniu uczestniczyło 15 

radnych): 

1) radny Edward Marszałek - 14 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 

2) radny Janusz Szmyd - 15 głosów „za”, 

3) radny Marek Filar - 13 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące się”, 

4) radny Jan Omachel - 12 głosów „za”, 3 głosy „wstrzymujące się”, 

5) radny Stanisław Wierdak - 11 głosów „za”, 4 głosy „wstrzymujące się”. 

 
Wobec powyższego ustalono następujący skład osobowy Komisji Oświaty, Kultury  

i Spraw Obywatelskich: 

1) radny Edward Marszałek, 

2) radny Janusz Szmyd, 

3) radny Marek Filar, 

4) radny Jan Omachel, 

5) radny Stanisław Wierdak. 

 
Następnie prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. 
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W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR II/ 4 /2014 

w sprawie ustalenia składu osobowego stałych Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne 

(uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10-minutową przerwę celem ukonstytuowania się 

Komisji, tj. dokonania wyboru przewodniczących i zastępców przewodniczących 

poszczególnych Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 9 

 Po przerwie Rada Gminy przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 

przewodniczących i ich zastępców stałych Komisji Rady Gminy Krościenko Wyżne.  

 

Członkowie poszczególnych Komisji Rady Gminy wytypowali następujących radnych na 

przewodniczących i ich zastępców: 

 

1. Komisja Rewizyjna: 

1) Przewodniczący    - radny Krzysztof Ronowski, 

2) Zastępca Przewodniczącego - radna Marzena Kielar. 

 

2. Komisja Budżetu i Finansów: 

1) Przewodniczący    - radny Zdzisław Omachel, 

2) Zastępca Przewodniczącego - radny Jan Omachel. 

 

3. Komisja Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Środowiska: 

1) Przewodniczący    - radny Bolesław Pudłowski, 

2) Zastępca Przewodniczącego - radny Stanisław Wierdak. 

 

4. Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich: 

1) Przewodniczący    - radny Edward Marszałek, 

2) Zastępca Przewodniczącego - radny Jan Omachel. 

 

Następnie prowadzący posiedzenie  – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad projektem 

uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR II/ 5 /2014 

w sprawie zatwierdzenia przewodniczących i ich zastępców stałych Komisji Rady 

Gminy Krościenko Wyżne (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

 W dalszej kolejności przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Wójta Gminy Krościenko Wyżne. 
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Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec przedstawił wniosek z 4 grudnia 2014 r. jaki 

wpłyną do Rady Gminy od grupy radnych, celem wprowadzenia do porządku obrad 

najbliższej sesji projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Krościenko Wyżne (projekt uchwały w załączeniu). Odczytując uzasadnienie wniosku, 

Przewodniczący Rady stwierdził, iż w związku z dokonaniem wyboru i złożonym 

ślubowaniem przez Wójta Gminy Pana Jana Omachla ustalenie wynagrodzenia przez Radę 

Gminy jest w tym przypadku obligatoryjne. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik poinformowała, iż zgodnie z rozporządzeniem Rady 

Ministrów z dnia 18 marca 2009 r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych 

wójt, burmistrz w gminach do 15 tys. mieszkańców może otrzymać: 

1) wynagrodzenie zasadnicze w przedziale: 4 200,00 zł – 5 900,00 zł (proponuje się 

kwotę 5 350 zł), 

2) dodatek funkcyjny do 1 900,00 zł (proponuje się kwotę 1 500,00 zł), 

3) dodatek specjalny w przedziale: 20-40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego (proponuje się 20% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego, 

tj. 1 370,00 zł), 

4) dodatek za wieloletnią pracę do 20% wynagrodzenia zasadniczego (proponuje się 

1070,00 zł).  

 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że łączna kwota wynagrodzenia Wójta wynosi 9 290,00 zł brutto, 

z czego podwyżka w stosunku do obecnego wynagrodzenia wynosi 490 zł brutto. Dodała,  

iż w ciągu ostatnich 5 lat wynagrodzenie Wójta ulegało 1-krotnemu zwiększeniu  

(w 2013 roku). Wcześniej obowiązujące wynagrodzenie Wójta, było wynagrodzeniem, jakie 

zostało ustalone przez premiera Donalda Tuska jeszcze w 2010 roku. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał o wysokość ostatniej podwyżki 

wynagrodzenia Wójta Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Sekretarz Gminy – Alicja Fejkiel-Guzik poinformowała, że podwyżka ta wyniosła 420 zł 

brutto. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zapytał, ile w przybliżeniu wyniesie wynagrodzenie 

Wójta „na rękę”. 

 

Radny Krzysztof Ronowski wyjaśnił, iż wynagrodzenie to można wyliczyć i przez 11 

miesięcy wyniesie ok. 6 539,00 zł, a w 12 miesiącu 5 440,00 zł. Jest to informacja 

z kalkulatora wynagrodzeń INFOR (aplikacja w telefonie). 

 

Radny Stanisław Wierdak stwierdził, iż Wójt ma odpowiedzialną pracę i powinien dostawać 

godziwe wynagrodzenie. Zdaniem radnego jest to trochę mało, ale skoro taka kwota została 

zaproponowana to jest za tym, aby otrzymał wnioskowane wynagrodzenie, bowiem godziwe 

wynagrodzenie przekłada się na dobrą pracę i wówczas powstaje dodatkowa zachęta do tej 

pracy.  

 

Radny Edward Marszałek stwierdził, że aby wymagać od Wójta to trzeba mu solidnie 

zapłacić. W związku z tym, wyliczona kwota netto na tle innych małych gmin nie jest zbyt 

rewelacyjna. Dlatego zaproponował, aby do wnioskowanej kwoty wprowadzić podwyżkę, 

która zaakcentuje fakt docenienia przez Radę wkładu pracy Wójta. W związku z tym 

zaproponował podwyżkę rzędu 5 % do zaproponowanej kwoty. 
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec poprosił radnego o podanie konkretnej kwoty takiej 

podwyżki. 

 

Radny Edward Marszałek zaproponował doliczenie 400 zł do wynagrodzenia zasadniczego 

(kwota ta mieści się w przedziale określonym w rozporządzeniu Rady Ministrów). 

 

Sekretarz Gminy Alicja Fejkiel-Guzik wyjaśniła, iż w tej chwili podwyżka wynagrodzenia 

Wójta wyniosła 490 zł (5,57 % podwyżki w stosunku do wcześniejszego wynagrodzenia).  

W stosunku do poprzedniego wynagrodzenia podniesiono o 350 zł brutto wynagrodzenie 

zasadnicze, dodatek funkcyjny pozostawiono bez zmian, 70 zł dodano na dodatku specjalnym 

i 70 zł na dodatku za wieloletnią pracę. 

 

Radny Edward Marszałek wyjaśnił, iż wcześniej nie dostrzegł podwyżki w wynagrodzeniu 

Wójta, w związku z czym wycofał wcześniej złożony wniosek. 

 

Pozostali radni nie zabrali głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad projektem wniesionym przez grupę radnych. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0  radnych, 

 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR II/ 6 /2014 

w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Krościenko Wyżne (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 11 

 W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmian 

w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2014 rok. 

  

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt ww. uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt uchwały w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zwiększa się plan dochodów o kwotę 8 432,37 zł, w tym: 

a) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 600,00 zł – dochody bieżące; 

b) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 7 832,37 zł – dochody bieżące; 

2) zwiększa się plan wydatków o kwotę 8 432,37 zł, w tym: 

a) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 600,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 7 832,37 zł – wydatki bieżące; 

3) zmniejsza się plan wydatków o kwotę 57 233,00 zł, w tym: 

a) w dziale 750 – Administracja publiczna w kwocie 6 000,00 zł – wydatki bieżące; 

b) w dziale 801 - Oświata i wychowanie w kwocie 14 233,00 zł –wydatki bieżące; 

c) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 19 000,00 zł – 

wydatki majątkowe – realizacja zadania „Budowa oświetleń ulicznych w Gminie 

Krościenko Wyżne; 

d) w dziale 926 Kultura fizyczna w kwocie 18 000,00 zł – wydatki majątkowe – realizacja 

zadania „Budowa trybun na stadionie w Krościenku Wyżnym; 

4) zwiększa się plan wydatków o kwotę 57 233,00 zł, w tym: 
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a) w dziale 600 Transport i łączność w kwocie 22 717,00 zł, z czego wydatki bieżące  

w kwocie 13 217,00 zł oraz wydatki majątkowe w kwocie 9 500,00 zł – realizacja zadań 

„Przebudowa drogi gminnej nr 114905 – ul. Sportowa, ul. Księża, ul. Centralna w m. 

Krościenko Wyżne, Pustyny”; 

b)  w dziale 750 Administracja publiczna w kwocie 6 000,00 zł – wydatki bieżące; 

c) w dziale 801 - Oświata i wychowanie w kwocie 8 283,00 zł –wydatki bieżące; 

d) w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 14 233,00 zł – wydatki 

bieżące; 

e) w dziale 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w kwocie 2 000,00 zł – 

wydatki bieżące; 

f) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 4 000,00 zł – wydatki bieżące; 

5) udziela się dotacji z budżetu Gminy Krościenko Wyżne w brzmieniu, jak załącznik do 

niniejszej uchwały; 

6) zmniejsza się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2014 rok 

związanych z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych ustawami o kwotę 6 000,00 zł; 

7) zwiększa się plan wydatków budżetu Gminy Krościenko Wyżne na 2014 rok związanych 

z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych 

ustawami o kwotę 6 000,00 zł. 

 

 W otwartej dyskusji nad projektem uchwały głos zabrał radny Jan Omachel, który 

zapytał, czy ze Szkoły Podstawowej zostały jakieś pieniądze. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że pieniądze te pozostały w związku z czym zostały 

przesunięte na pomoc materialną dla uczniów (stypendia). 

 

Następnie radny Jan Omachel zapytał, czy kwota 9 500,00 zł w projekcie uchwały została 

przewidziana na sporządzenie planu trybun na stadionie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że kwota 9 500,00 zł to kwota przewidziana za 

wykonanie projektu przebudowy dróg gminnych tj. ulicy Sportowej, ulicy Księżej i ulicy 

Centralnej. Wyjaśnił, że do realizacji ww. zadania koniecznym jest sporządzenie projektu, 

bowiem inwestycja ta realizowana będzie w ramach rządowego programu przebudowy dróg 

lokalnych (tzw. Schetynówek). Pieniądze na dofinansowanie ww. inwestycji zostały 

praktycznie przyznane, bowiem inwestycja ta znajduje się na 15 miejscu wśród 32 inwestycji 

przewidzianych do dofinansowania. Dofinansowanie ww. inwestycji wyniesie ponad 500 tys. 

zł. Przetarg na wykonanie powyższego zadania oraz przebudowa ww. dróg nastąpi  

w przyszłym roku. 

 

Radny Paweł Lorens zapytał o zakres prac związanych z przedmiotową inwestycją. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż na drogach tych przewidziane jest położenie nowej 

nawierzchni asfaltowej o grubości 5 cm, przy czym wcześniej nastąpi położenie warstwy 

wyrównawczej, bez ściągania warstwy pierwotnej. Dodatkowo przewiduje się poszerzenie 

skrzyżowania (wyjazdu) z drogą krajową nr 9 oraz budowę wyniesionego przejścia dla 

pieszych obok stadionu (przejście dla pieszych podobne do tego jakie znajduje przy 

Samorządowym Przedszkolu). Nadto obok boiska sportowego Orlik (wzdłuż ulicy Sportowej) 
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powstanie nowy parking samochodowy. Dodatkowo w miejscach gdzie nie ma 

bezpośredniego połączenia pieszego pomiędzy jedną a drugą stroną jezdni powstaną 

odpowiednie odcinki chodnika. Planowany jest również remont odcinka ok. 200 metrów 

chodnika w miejscach, gdzie remont ten jest konieczny.  

 

Następnie radny Paweł Lorens zapytał o łączną kwotę przewidzianą na wykonanie tego 

zadania. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że kwota ta została zaplanowana w projekcie 

przyszłorocznego budżetu i wynosi ok. 1 060 000,00 zł. Dodał, że łączna długość tego 

odcinka to ponad 2 km. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec w ramach uzupełnienia zapytał, czy realizacja 

powyższego zadania przewiduje zakręgowanie rowu przy ulicy Księżej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż realizacja zadania nie przewiduje zakręgowania rowu 

przy ulicy Księżej. Przewiduje natomiast wzmocnienie skarpy. 

 

Radny Paweł Lorens zapytał o możliwość wykonania dodatkowego przejścia dla pieszych  

w miejscu gdzie wcześniej znajdowały się progi zwalniające.  

 

Radny Wiesław Gomółka wtrącił, że mieszkańcy Pustyn zwracali się wcześniej do Rady 

Sołeckiej o usunięcie tychże progów zwalniających. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że obecny projekt przewiduje w tym miejscu przejście 

dla pieszych. Łącznie na całym odcinku powstanie 5 takich przejść, bowiem takie 

rozwiązania są dodatkowo punktowane przy ocenie wniosku o dofinansowanie.  

 

Radny Zdzisław Omachel zapytał o etap realizacji zadania związanego z budową trybun na 

stadionie w Krościenku Wyżnym, z uwagi na okoliczność, iż przedmiotowy projekt zmian  

w budżecie przewiduje zmniejszenie wydatków w tym zakresie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż pieniądze na projekt związany z realizacją zadania 

„Budowa trybuna na stadionie w Krościenku Wyżnym” nie będą wydatkowane w obecnym 

roku budżetowym. Dodał, że obecnie prowadzi rozmowy z wykonawcami projektu, a środki 

na wykonanie tego zadania zostały zabezpieczone w budżecie na 2015 rok.  

 

Radny Zdzisław Omachel zapytał, czy w ramach ww. zadania zostanie poszerzona płyta 

stadionu. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odpowiedział, że projekt przewiduje poszerzenie tejże płyty na 

długość 105 metrów, bowiem obecna długość wynosi ok. 90 metrów.  

 

Radny Zdzisław Omachel zapytał, czy poszerzenie płyty nie zaburzy lokalizacji trybun. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, iż obie te sprawy idą ze sobą w parze. Dodał,  

iż kontrole nad wykonaniem projektu sprawuje Kierownik Gminnego Ośrodka Sportu  

i Rekreacji – Pan Rafał Przymusiński. 

 

Następnie głos zabrał radny Paweł Lorens, który zapytał o siedzenia jakie zostaną 

zamontowane na trybunie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, iż tego rodzaju szczegóły nie są mu znane, jednakże 

rozwiązania projektowe będą wzorowane na trybunie stadionu w Korczynie. Dodał, iż  

w porównaniu do stadionu w Korczynie, nie zachodzi potrzeba przygotowania podbudowy, 

bowiem trybuna zostanie wmontowana w istniejącą skarpę. Wyjaśnił, iż rozwiązania 

projektowe w tym zakresie należeć będą do koncepcji projektantów opracowujących projekt. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dodał, iż z pewnością siedzenia zamontowane na 

stadionie będą plastikowe. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel uzupełniając wypowiedź dodał, iż minimum w zakresie budowy 

trybuny to 300 siedzisk plastikowych. Jest to liczba siedzisk wymagana, aby spełniać warunki 

gry w lidze okręgowej. 

 

Radny Stanisław Wierdak wyjaśnił, iż przepisy w tym zakresie przewidują wyłącznie 

siedzenia wykonane z plastiku. Dodał, iż warunek ten jest koniecznym do dokonania odbioru 

takiej trybuny. 

 

Z kolei Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wytłumaczył, iż trybuna wykonana  

w Korczynie wzorowana jest na podobnej trybunie znajdującej się na stadionie w 

Boguchwale. Dodał, iż obecnie tego rodzaju trybuny są bardzo popularne. 

Więcej głosów nie zabrano. W związku z tym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem uchwały. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0  radnych, 

 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR II/ 7 /2014 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2014 rok (uchwała 

w załączeniu). 

 

Ad. 12 

 Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Krościenko 

Wyżne na 2015 rok. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła przedmiotowy projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). Stwierdziła ona, 

że projekt Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Gminie Krościenko Wyżne na 2015 rok określa sposób realizacji zadań wynikających  

z art. 41 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości  
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i przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Realizatorem ww. programu na 2015 rok jest Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej. Program charakteryzuje się wielopłaszczyznowym podejściem 

do kwestii przeciwdziałania i rozwiązywania problemów alkoholowych, a określone kierunk i 

działań stanowią rozwinięcie i kontynuację działań podejmowanych w latach poprzednich. 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej dodała, że ustawa o wychowaniu  

w trzeźwości funkcjonuje od lat i dotyczy jednego z najważniejszych problemów społecznych 

jakim jest nadużywanie alkoholu. Problemy wynikające z picia alkoholu obejmują swoim 

zasięgiem całą populację. Zauważyła, że waga problemu wynikającego z nadmiernego  

i nieprawidłowego spożywania alkoholu w Polsce jest rażąca zarówno w kontekście skutków 

zdrowotnych jak i społecznych. Dlatego też jednostki samorządu terytorialnego odgrywają 

bardzo ważną rolę zarówno w likwidowaniu szkód jak i ich zapobieganiu. Wyjaśniła, że 

działania profilaktyczne mają zasadnicze znaczenie w prowadzonej polityce przeciwdziałania 

alkoholizmowi. Alkoholizm dotyka coraz większej populacji osób bez względu na wiek, płeć 

czy też pochodzenie społeczne. Ponadto zauważyła, że obniża się też granica inicjacji 

alkoholowej, a napoje alkoholowe staja się nieodłącznym elementem spotkań towarzyskich, 

rodzinnych czy też zawodowych. Niepokojące jest również zjawisko powszechnej tolerancji 

spożywania alkoholu przez ludzi młodych. Niejednokrotnie rodzice sami podają tzw. słabe 

alkohole (szampan czy piwo). Dlatego też zadania zaplanowane do realizacji w ramach 

programu mają z jednej strony charakter profilaktyczny i prewencyjny, z drugiej zaś strony 

służą zwalczaniu jego negatywnych konsekwencji. Wyjaśniła, że Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej za pomocą kwestionariusza ankiety przeprowadził badania wśród 67 uczniów 

Gimnazjum w 2013 roku oraz wśród 30 mieszkańców Gminy w roku bieżącym w temacie 

spożywania alkoholu. Jak wynika z przeprowadzonej ankiety wśród Gimnazjalistów 

respondenci znają osoby ze swojej grupy wiekowej pijących alkohol. Niektóre badane osoby 

same przyznały się do spożywania alkoholu. Badania wykazały także, że niektóre osoby 

uważają, że piwo to nie alkohol. Niepokojące jest również zjawisko proponowania alkoholu 

poniżej 18 roku życia w sklepach. Wśród badanych pojawiły się też osoby, które w wieku 8-9 

lat miały pierwszy kontakt z alkoholem, jak też pojawiły się osoby, które zadeklarowały, iż w 

ciągu ostatnich 30 dni upiły się. Jeżeli chodzi o ankietę wśród mieszkańców Gminy dotyczącą 

spożywania alkoholu, wykazano, że niektórzy badani sięgali po alkohol 3-4 razy w tygodniu, 

bądź też spożywają alkohol w domu bez okazji, zaś najczęstszym powodem spożywania 

alkoholu jest chęć poprawy samopoczucia i lepszej zabawy. Pojawiły się również osoby, 

które stwierdziły, że alkohol sprzedawany jest również młodzieży, co jest niepokojącym 

zdarzeniem. Dlatego tez głównym celem Programu jest zapobieganie powstawaniu nowym 

problemom alkoholowym, zwalczanie tych problemów, które już istnieją, jak również 

rozwijanie zasobów niezbędnych do radzenia sobie z już istniejącymi problemami. Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, że w tym roku przedmiotowy projekt 

uchwały nie zawiera preliminarza wydatków. Wyjaśniła też, że w chwili obecnej na realizację 

programu zabezpieczono 57 tys. zł, a środki te będą zwiększane w zależności od kwot 

zadeklarowanych w oświadczeniach sprzedawców.  

 

W otwartej dyskusji głos zabrał Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, który zapytał na ile 

reprezentatywne są ankiety zawarte w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, iż w momencie 

przeprowadzania ankiety obecna była taka właśnie grupa uczniów. Dodała, iż wśród 

mieszkańców Gminy rozprowadzona znaczną ilość ankiet, lecz jedynie taka liczba ankiet 

wróciła z powrotem. Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wyjaśniła, iż tak 

naprawdę pewne kwestie wychodzą na bieżąco tj. np. że sprzedaje się alkohol młodzieży.  
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Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwrócił uwagę, iż w ankiecie prawie 23 % uczniów 

zauważyło, że często podaje się alkohol poniżej 18 roku życia. Dodał, że zjawisko to jest 

niepokojące, zwłaszcza, że ¼ badanych zwróciła na to uwagę. Niepokojące jest również, że 

przeszło 73 % uczniów zadeklarowało, że spożywało już alkohol. 

 

Odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy radny Zdzisław Omachel zauważył, iż w tabelce 

dotyczącej spożywania alkoholu przez uczniów wystąpił błąd tj. błąd ten dotyczy bądź samej 

tabelki bądź też komentarza, który pod nią widnieje. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że błąd ten 

znajduje się w komentarzu. Sprostowała, że na pytanie dotyczące spożywania kiedykolwiek 

przez badanych alkoholu 25,37% odpowiedziało, że zdarzyło im się napić, zaś 73,14 % 

zadeklarowało, że nigdy nie spożywali alkoholu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, iż ankieta zawiera także pozytywne 

sygnały, tj. ponad 90 % ankietowanych podało, że nigdy nie zdarzyło się, aby rodzice 

pozwolili na picie alkoholu. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyraziła przekonanie, że 

w przyszłości z pewnością będą wykonywane podobne ankiety, które uzewnętrznią pewne 

kwestie.  

 

Radny Krzysztof Ronowski zwracając się do Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej zapytał jak przepisy ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi (kontrolowanie zakazu sprzedaży osobom nieletnim, nietrzeźwym, pod kredyt 

lub pod zastaw) mają się do komentarza umieszczonego pod tabelą dotyczącą ilości 

przeprowadzonych kontroli tj. czy nie występują braki w zakresie ukierunkowania kontroli 

wyłącznie na przypadki sprzedaży alkoholu osobom nieletnim. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że wszystko to 

co należy do zakresu kontroli Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

jest kontrolowane. Dodała, iż Pan Wójt może w tym zakresie wydać zarządzenie, w którym 

szczegółowo zakreśli zakres takiej kontroli. Z kolei sprzedaż na kredyt lub pod zastaw nie 

należy do zakresu kontroli GKRPA, bowiem ten zakres należy do kontroli pracowników 

Urzędu.  

 

Radny Piotr Kasperkowicz dodał, iż faktem jest, że nieletnim sprzedawany jest alkohol. 

Stwierdził, że w przypadku kiedy nieletniemu odmawia się sprzedaży, usługa wyświadczona 

przez  starszego kolegę w takim przypadku jest pomocna, pomimo tego, że sprzedawca o tym 

fakcie wie. W związku z tym prostą metodą tj. zakupem kontrolowanym, można dokonać 

cofnięcia zezwolenie osobom, które dopuściły się takiej sprzedaży. Dodał, iż tego typu 

sytuacje mają miejsce od wielu lat.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wyjaśnił, że w przypadku stwierdzenia takiego 

przypadku należy powiadomić policję, bowiem Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej nie może dokonać tzw. zakupu kontrolowanego. 
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Radny Piotr Kasperkowicz wyjaśnił, iż kiedy zwrócił uwagę osobie, który sprzedała alkohol 

osobie nieletniej, tenże sprzedawca stwierdził, iż jeżeli on mu nie sprzeda to może kupić mu 

kolega lub kupi po sąsiedzku u konkurencji w drugim sklepie. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż niejednokrotnie spotkał się w sklepie Centrum na 

Pustynach z sytuacją, w której sprzedawca odmówił sprzedaży alkoholu. Dodał, iż jeżeli 

sprzedawca ma przed sobą młodego człowieka wówczas legitymuje go lub odmawia 

dokonania sprzedaży. Wójt wyjaśnił, że właściciele sklepów z terenu gminy zostali 

przeszkoleni w zakresie przestrzegania przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi, w związku z tym są świadomi tego co za to grozi. Dodał 

również, iż zauważalna jest poprawa w zakresie przestrzegania przepisów ustawowych. 

 

Radny Paweł Lorens powracając do sprawy przyznawania punktów napojów alkoholowych 

przez Radę Gminy stwierdził, iż jest to temat, którym Rada nie powinna się już zajmować.  

W związku z tym zaproponował, aby w obecnej kadencji przygotować projekt uchwały,  

w którym Rada przekaże Wójtowi możliwość decydowania o przyznaniu kilku punktów do 

wykorzystania. Chodzi o to, aby Rada za każdym razem nie zajmowała się tym tematem, 

bowiem Rada z pewnością ma inne ważniejsze problemy. Radny wyjaśnił, iż jest to jego 

sugestia. 

 

Radny Edward Marszałek przypomniał, iż ostatnia uchwała Rady Gminy zwiększyła liczbę 

punktów sprzedaży napojów alkoholowych o 1 punkt więcej od wnioskowanej liczby.  

W związku z czym jest pewien zapas, a 10 punktów sprzedaży to wystarczająca liczba.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec stwierdził, iż patrząc na opracowanie przygotowane 

przez Panią Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej liczba mieszkańców 

przypadająca na 1 punkt sprzedaży drastycznie się zmniejszyła.  

 

Radny Paweł Lorens dodał, iż z drugiej strony należy wykazać, że są z tego tytułu pewne 

wpływy, z których można coś zrobić. Dodał, że w dzisiejszych czasach alkohol nie jest 

niczym niezwykłym i można go kupić praktycznie wszędzie. Oczywiście w tej sprawie 

decyduje Pan Wójt (tj. czy jest to dla dobra Gminy) dlatego Rada nie powinna się takimi 

rzeczami zajmować. Dlatego na przyszłość należy dać w tym zakresie pewne uprawnienia 

Panu Wójtowi, aby posiadał możliwość posunięć prawnych. 

 

Więcej głosów nie zabrano. W związku z tym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem uchwały. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0  radnych, 

 

w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR II/ 8 /2014 

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 rok (uchwała w załączeniu). 
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Ad. 13 

 W dalszej części posiedzenia przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko Wyżne na 2015 

rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt przedmiotowej uchwały (projekt 

uchwały w załączeniu). Stwierdziła ona, że przepisy ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku  

o przeciwdziałaniu narkomanii nakładają na Gminę obowiązek opracowania takiego 

Programu. Dodała, że projekt Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Krościenko 

Wyżne na 2015 rok zamyka się kwotą 2 000 zł i zawiera w preliminarzu wydatków 

następujące zadania: 

1) prelekcja dla uczniów Publicznego Gimnazjum w Krościenku Wyżnym, 

2) szkolne konkursy sportowe, 

3) udziały w spektaklu teatralnym lub seansie filmowym o treści 

antynarkotykowej. 

 

Podsumowując Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło wyraziła nadzieję, że na terenie Gminy 

nie występuje problem narkomanii, jednakże w przypadku występowania problemu 

alkoholowego zazwyczaj pojawia się problem narkotykowy. Dlatego też należy uświadamiać 

uczniów o zagrożeniach związanych z narkotyzowaniem się. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, który zapytał czy w ostatnim okresie 

pojawiały się nowe sygnały występowania problemu narkotykowego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że od pewnego czasu nie ma sygnałów, tzn. nie ma 

nowych przypadków stwierdzenia handlu bądź zażywania narkotyków na terenie gminy. 

Dodał, iż w przypadkach jakie zostały wcześniej wykryte bądź to jeszcze toczą się 

postępowania bądź też zapadły już wyroki. Można powiedzieć, że ten temat wyciszył się. 

 

Więcej głosów nie zabrano. Wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie 

nad przedmiotowym projektem uchwały. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR II/ 9 /2014  

w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Krościenko Wyżne na 2015 rok (uchwała w załączeniu).  

 

Ad. 14 

 W kolejnym punkcie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krościenko Wyżne na lata 2015-2017. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła przedmiotowy projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). Stwierdziła ona, 

że rodzina jest podstawową komórką jaka powinna zapewnić bezpieczeństwo dziecku. 

Przypomniała, iż podobny Program obowiązywał w latach 2012-2014 i z uwagi na 

upływający koniec okresu jego realizacji przygotowano kolejny projekt uchwały. Ponadto 

stwierdziła, że obowiązek opracowania powyższego Programu wynika z 176 pkt 1 ustawy  
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z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Ww. Program 

ma na celu wspieranie rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-

wychowawczych oraz przywracanie zdolności tych rodzina do prawidłowego 

funkcjonowania. Dodała, iż w szczególności istotna jest praca z rodziną oraz zapewnienie 

pomocy w opiece i wychowaniu dzieci. Realizowane w ramach Programu zadania 

koncentrują się nie tylko na dziecku, ale na całej rodzinie. Zauważyła, że nadrzędnym celem 

Programu jest dobro dziecka oraz jego bezpieczny i harmonijny rozwój w rodzinie naturalnej, 

a w przypadkach gdy to dobro wymaga przebywania poza rodziną naturalną, skrócenie tego 

czasu do niezbędnego minimum. Adresatami Programu są rodziny wychowujące dzieci 

zamieszkałe na terenie naszej Gminy, zagrożone ubóstwem, przezywające trudności  

w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych, dotknięte problemem uzależnień lub 

przemocą, a także rodziny, których dzieci umieszczone są np. w pieczy zastępczej. 

Wspieranie rodziny jest procesem, który wymaga podejścia całościowego. Dotyczy 

wszystkich obszarów funkcjonowania rodziny, obejmuje działania zorientowana na 

zabezpieczenie potrzeb członków rodziny, budowanie prawidłowych relacji i więzi miedzy 

nimi, tworzenie pozytywnego środowiska wychowawczego dla dzieci, zapobieganie 

patologiom, podejmowanie interwencji w sytuacjach kryzysowych i działań naprawczych  

w rodzinie. Wyjaśniła, że zadania z zakresu wspierania rodziny obejmują m. in. realizację 

rządowych Programów z zakresu wspierania rodziny, monitorowanie sytuacji dzieci z rodzin 

zagrożonych kryzysem, współfinansowanie pobytu dziecka w rodzinie zastępczej, rodzinnym 

domu dziecka, placówce opiekuńczo-wychowawczej oraz sprawozdawczość w tym zakresie. 

Stwierdziła, iż realizacja Programu pozwoli na poprawę sytuacji w zakresie funkcjonowania 

rodziny, wzmocni rolę i funkcję rodziny biologicznej, przeciwdziała marginalizacji  

i deprawacji społecznej, zabezpiecza podstawowe potrzeby bytowe rodzin, zmniejszy liczbę 

dzieci umieszczanych w pieczy zastępczej, umożliwi dzieciom umieszczonym w pieczy 

zastępczej powrót do rodziny, wzrośnie świadomość społeczna na temat prawidłowego 

funkcjonowania rodziny i poprawnych relacji rodzinnych oraz doprowadzi do efektywniejszej 

współpracy pomiędzy instytucjami i organizacjami realizującymi Program. 

 

W otwartej dyskusji głos zabrał Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, który przytaczając 

fragment zawarty w Diagnozie sytuacji demograficznej i społecznej w Gminie Krościenko 

Wyżne: „Od kilku lat coraz wyraźniej dostrzegamy kryzys w rozwoju moralnym  

i kulturowym nie tylko dzieci i młodzieży, ale także wielu rodziców”, zasygnalizował, iż 

słowo kryzys jest stwierdzeniem zbyt daleko idącym. Przewodniczący Rady zasygnalizował, 

aby wyrazy „dostrzegamy kryzys” zastąpić wyrazami „dostrzegamy zagrożenia”.  

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że w ostatnim 

czasie, w niektórych rodzinach zauważalny jest taki właśnie kryzys, a zacytowany fragment 

nie odnosi się do całości rodzin.  

 

Radny Edward Marszałek odnosząc się do analizy SWOT zauważył, iż wśród zagrożeń  

w tejże analizie wskazano destrukcyjną rolę mediów. Radny zauważył, iż stwierdzenie to jest 

zbyt przesadne. W związku z tym zapytał, dlaczego po stronie szans nie wpisano tychże 

mediów jako szansy na zmianę tego stanu poprzez podnoszenie świadomości i edukacyjną 

rolę mediów. Radny wyjaśnił, że chodzi o to aby wskazać, że punkty wymienione po stronie 

szans i zagrożeń zostały w przedmiotowej analizie zbyt dowolnie dobrane. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że destrukcyjna 

rola mediów została uznana za zagrożenie z uwagi fakt, iż w przypadku stwierdzenia 

jakiegokolwiek zdarzenia, telewizja relacjonując je nie do końca mówi prawdę, przekazując 
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wypowiedzi wyrwane z kontekstu. W związku z tym, tak naprawdę robi się rozgłos, który 

później rzutuje na pracę wszystkich Ośrodków.  

 

Radny Edward Marszałek zauważył, że media publiczne, które mają własną misję, bez żadnej 

łaski winny świadczyć taką właśnie funkcję edukacyjną. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel odnosząc się do wypowiedzi Kierownik Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej wyjaśnił, że niejednokrotnie media niepotrzebnie rozdmuchują niektóre 

sprawy. Dzięki takim działaniom uczą np. jak komponować narkotyki, czego używać lub też 

wskazują jakie dopalacze są w modzie. Wójt zauważył, iż z drugie strony dostrzegalna jest 

także wychowawcza rola mediów. Można powiedzieć, że obie te strony jakoś się bilansują  

i zawsze można je wykorzystać dla własnych potrzeb. 

 

Radny Edward Marszałek zapytał, co wynika z przedstawionej analizy jeżeli chodzi  

o przesłania, i działania np. w kwestii tej destrukcyjnej roli mediów. Zdaniem radnego analiza 

powinna być robiona w ukierunkowaniu na pewien cel. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że jeżeli chodzi 

o naszą Gminę to nie ma w tym przypadku jakiegoś odzwierciedlenia. Wszystko jest  

w porządku a media nie rozgłaśniają takich sytuacji. Dlatego ww. zagrożenia są wymienione 

jako potencjalne zagrożenia, które mogą zaistnieć. 

 

Radny Edward Marszałek zauważył, że Pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej bardzo często publikuje w mediach lokalnych pozytywne przesłanie wynikające  

z powyższego Programu.  

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaproponował, aby  

w formie autopoprawki wprowadzić do projektu przedmiotowej uchwały w analizie SWOT 

po stronie szans dodatkowy podpunkt w brzmieniu: Wychowawcza rola mediów. 

 

Radny Zdzisław Omachel zauważył, iż smutnym zjawiskiem, wynikającym wprost  

z przedstawionej statystyki, jest to, że 10 % mieszkańców Gminy Krościenko Wyżne korzysta 

z Pomocy Społecznej, a liczba ta co roku zwiększa się. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że źle się dzieje, jeżeli statystyka ta się zwiększa. 

Jednakże Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej stara się pomagać jak tylko może tj. realizuje 

pomoc zarówno pod kątem żywnościowym jak i finansowym.  

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za sprawne i bezkonfliktowe przygotowanie akcji związanej z rozdysponowaniem 

jabłek dla mieszkańców Gminy. 

 

Więcej głosów nie zabrano. W związku z tym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem uchwały. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

-  „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0  radnych, 
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w związku z czym Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR II/ 10 /2014 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Krościenko 

Wyżne na lata 2015-2017. (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

 W dalszej części przystąpiono do podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar 

Przemocy w Rodzinie dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2012-2020. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krościenku Wyżnym – Lucyna Liput 

przedstawiła przedmiotowy projekt uchwały (projekt uchwały w załączeniu). Przypomniała, 

że Rada Gminy uchwałą NR XII/100/2011 z dnia 28 grudnia 2011 roku przyjęła Gminny 

Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

dla Gminy Krościenko Wyżne na lata 2012-2020. W związku z tym zachodzi potrzeba 

przyjęcia preliminarza wydatków na realizację ww. Programu w 2015 roku. Łączna kwota 

realizację tego Programu w 2015 roku wyniesie 4 300,00 zł, z czego kwota ta zostanie 

wydatkowana m .in. na prowadzenie punktu porad psychologicznych oraz podniesienie 

kompetencji zawodowych pracowników służb, instytucji, organizacji wchodzących w skład 

Zespołu Interdyscyplinarnego z zakresu przeciwdziałania przemocy w rodzinie.  

 

Głos zabrał radny Piotr Kasperkowicz, który zapytał o ilość przypadków stosowania 

przemocy w rodzinie na terenie naszej gminy. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że w naszej 

gminie występuje bardzo dużo tego rodzaju przypadków. 

 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec który zapytał, o obecną ilość 

niebieskich kart. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Lucyna Liput wyjaśniła, że obecna ilość 

założonych niebieskich kart wynosi nieco ponad 20.  

 

Więcej głosów nie zabrano. W związku z tym prowadzący posiedzenie – Antoni Dębiec 

zarządził głosowanie nad przedmiotowym projektem uchwały. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 15 radnych: 

- „za” głosowało 15 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0  radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR II/ 11 /2014 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie dla Gminy Krościenko 

Wyżne na lata 2012-2020 (uchwała w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec podziękował Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej za udzielone informacje. 
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Ad. 16 

 W dalszej części posiedzenia Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu 

w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec przypomniał radnym o obowiązku złożenia 

oświadczenia majątkowego w ciągu 30 dni od dnia złożenia ślubowania. Przewodniczący 

Rady rozdał radnym kserokopię pisma Naczelnika Urzędu Skarbowego w Krośnie, w którym 

to Naczelnik zwraca uwagę radnych na najczęściej pojawiające się błędy formalne 

odnotowane w oświadczeniach przez nich składanych. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec, realizując ustawowy obowiązek 

poinformował radnych o piśmie jakie Pan Wójt skierował do Prezesa Sądu Rejonowego  

w Krośnie odnośnie wyznaczenia podmiotu zobowiązanego do przyjęcia skazanych w celu 

wykonania nieodpłatnej, kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie 

użytecznej, orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny. 

 

Następnie głos zabrał radny Paweł Lorens, który przedstawił postulat zgłoszony przez 

jednego z mieszkańców ulicy Kasztanowej, w zakresie zbyt intensywnego pokazu 

pirotechnicznego urządzanego w ramach uroczystości sylwestrowej. Radny przytaczając 

słowa wypowiedziane przez mieszkańca stwierdził, iż jedna z petard omal nie spaliła jego 

mieszkania. W związku z tym radny zwrócił się do Wójta o skierowanie do mieszkańców 

gminy informacji, aby uczulić mieszkańców na urządzanie tychże pokazów z należytą 

rozwagą. Jest to istotne w szczególności z punktu widzenia osób, które świętują Sylwestra 

poza domem. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że corocznie Wojewoda Podkarpacki wydaje 

zarządzenie o zakazie używania tego typu materiałów pirotechnicznych. Dodał, iż można 

przygotować i wywiesić dodatkowe ogłoszenia w tym zakresie. 

 

Radny Paweł Lorens stwierdził, że z pewnością, ciężko jest wyjść temu problemowi 

naprzeciw, skoro Sylwester jest dniem, w którym można używać tego rodzaju materiałów. 

Radny jeszcze raz zaapelował do zdrowego rozsądku w używaniu ww. materiałów w okresie 

okołosylwestrowym. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że przygotuje w tym temacie stosowne obwieszczenia 

na tablice ogłoszeń. 

 

Radny Paweł Lorens poinformował zgromadzonych, iż powodem jego wycofania się  

z udziału w pracach Komisji nie jest niechęć do współpracy z jego strony lecz zbyt duża 

intensywność pracy zawodowej, która była widoczna w ubiegłej kadencji w postaci słabej 

frekwencji. Radny wyjaśnił, że decyzja ta ma na celu nieblokowanie miejsca, które inna 

osoba może wykorzystać, biorąc czynny udział w pracach komisji. Radny dodał, że nie 

uchyla się od pracy, bowiem zawsze posiada możliwość uczestniczenia w pracach innych 

komisji. Poprosił, aby nie interpretować tego jako formy ucieczki, bowiem jego wolą jest 

nieblokowanie miejsca innej osobie, która chciałaby pracować w komisji. 

 



25 
 

Radny Eugeniusz Such zasygnalizował, aby stosowną informację dotyczącą używania 

materiałów pirotechnicznych skierować na ręce księdza Proboszcza, który mógłby ją 

odczytać. 

 

Radny Edward Marszałek poruszając kwestię drogową zaznaczył, że co prawda ulica Szkolna 

została bardzo ładnie zrobiona, lecz zaznaczył, iż z drugiej strony słychać głosy, że stała się 

ona bardzo niebezpieczna. W związku z tym radny zasugerował, że dobrze byłoby postawić 

duże lustro w okolicy Ośrodka Zdrowia, które pozwoli dostrzec samochód wyjeżdżający  

z drogi głównej. Dodał, iż widoczność przy skręcie w tym miejscu jest słaba, podobnie jak  

w okolicy Przedszkola. W związku z tym potrzeba, aby zainstalować w tych miejscach 

urządzenia, które podniosą poziom bezpieczeństwa. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, iż nie udało się pozyskać gruntu od Pani Tylka, co 

jest pewnego rodzaju szkodą, ponieważ te kilka metrów załatwiłoby sprawę tego odcinka. 

Dodał, że droga ta została maksymalnie cofnięta w stronę rzeki celem poprawienia 

bezpieczeństwa. Jednakże działanie to nie przyniosło zamierzonego rezultatu, gdyż nadal nie 

widać tego, co znajduje się za zakrętem. Wójt wyjaśnił, że lustro rozwiązuje sprawę jedynie 

przy dobrej pogodzie i tego rodzaju półśrodek stanowi połowiczne rozwiązanie problemu. 

Podsumowując stwierdził, że wystąpi jeszcze raz z prośbą do Pani Tylka o przycięcie drzew 

zasłaniających tenże zakręt. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec stwierdził, że remont ulicy Szkolnej bardzo usprawnił 

komunikację w rejonie Ośrodka Zdrowia i Szkoły. 

 

Natomiast radny Krzysztof Ronowski poprosił o dokonanie przeglądu tablic informacyjnych 

znajdujących się na terenie gminy. Radny zakomunikował, że część z tablic ledwie przeżyła 

wybory, a tablica przy ul. Brzozowskiej niestety nie zdzierżyła wieku i problemu i ma bardzo 

duży ubytek. Dlatego koniecznym jest dokonanie kompleksowo przeglądu tablic oraz 

przystanków. Nadmienił, iż dobrze byłoby także dostosować wspólny wzór tablic 

posadowionych na terenie gminy z uwzględnieniem odpowiedniego, wydzielonego miejsca 

na ogłoszenia takiego typu jak klepsydra czy inne ogłoszenia. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że tablice te zostaną ujęte w przyszłorocznym projekcie 

budżetu. Dodał, iż posiada wiedzę, że do wymiany są 4 blaty na tablice oraz koniecznym jest 

zrobienie 2 nowych tablic. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zakomunikował, że tak naprawdę do wymiany są 4 tablice.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że z pewnością wszystkie tablice na terenie gminy 

zostaną sprawdzone. 

 

Radny Wiesław Gomółka zaproponował, aby zlecić przygotowanie minimum 2 tablic 

zamykanych, które będą przeznaczone wyłącznie do użytku gminnego. W ten sposób osoby 

wywieszające ogłoszenia nie zakleją ważnych rzeczy, które już wcześniej zostały na tablicy 

umieszczone. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że szyba nie rozwiązuje sprawy kompleksowo, 

bowiem może dochodzić do sytuacji, w której taką szybę trzeba będzie wymieniać po każdym 

weekendzie. W związku z tym sprawę tablic trzeba na spokojnie przeanalizować. 

 

Radny Zdzisław Omachel poddał, iż chyba najlepszym rozwiązaniem będzie tablica ogłoszeń 

z drobną siatką, w granicy 5 mm. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel podkreślił jeszcze raz, że sprawa tablic jest tematem dotyczącym 

przyszłorocznego budżetu. 

 

Po usprawiedliwieniu się u Przewodniczącego Rady radny Krzysztof Podkul opuścił obrady. 

 

Radny Eugeniusz Such pozostając przy temacie bezpieczeństwa w ruchu drogowym 

zawiadomił, że blisko miejsca, w którym mieszka (okolice domu Państwa Pietruszka) 

znajduje się niebezpieczna przegięcizna, a widoczność w tym miejscu rzeczywiście jest 

bardzo słaba. Dodał, że w miejscu tym było już kilka stłuczek, a sama instalacja lustra nie zda 

w tym miejscu egzaminu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zaznaczył, iż jedną z przyczyn stłuczek w tym 

miejscu jest zbyt szybka jazda, pomimo tego, że obok sklepu zlokalizowany jest powtórzony 

znak ograniczenia prędkości do 50 km/h.  

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że o zamontowanie lustra na ulicy Marynkowskiej 

(ulica powiatowa) walczył 1,5 roku. Wreszcie gmina sama zakupiła takie lustro, natomiast 

powiat zgodził się je zamontować. Wójt dodał, iż powiat traktuje lustro jako element, który 

nie poprawia faktycznie bezpieczeństwa ruchu. 

 

Radny Eugeniusz Such zapytał o kwestię zamontowania w tym miejscu progu zwalniającego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, iż w kwestii progu zwalniającego należy skierować 

odpowiedni wniosek do powiatu, a następnie należy uzyskać pozytywną opinię Komisji 

Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego z Krosna. 

 

Radny Edward Marszałek zaproponował wymalowanie znaków poziomych, które znacznie 

porządkują ruch drogowy. Dodał, że wymalowana linia ciągła na zakrętach ulicy Szkolnej 

stanowiłaby pewną nieprzekraczalną granicę. Radny podkreślił, iż ważna jest również sprawa 

oznakowania miejsc, gdzie nie powinno się parkować. Wyjaśnił, że w szczególności chodzi 

tutaj o ulicę Szkolną, na której nie ma oddzielonego parkingu od jezdni. Oznajmił, iż często 

bywa tak, że ludzie parkują przy chodniku, a więc na jezdni. W związku z tym należy ten stan 

uporządkować. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, iż projekt ulicy Szkolnej został przygotowany przez 

osobę kompetentną w zakresie spraw drogowych. Wyjaśnił, że widocznie projektant uznał, że 

linie w tym miejscu nie są potrzebne, bowiem zadanie zostało zrealizowane zgodnie  

z stosownym projektem. Dodał, iż za takim założeniem mógł przemawiać fakt, że linie te po 

prostu nie mieszczą się w szerokości jezdni. 
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Radny Edward Marszałek wyjaśnił, iż głównie chodziło mu o to, żeby oznaczyć pierwsze 

stanowisko parkingowe na zakręcie ul. Szkolnej tj. aby stanowisko to nie było zajmowane. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że nie ma problemu i sprawa ta zostanie załatwiona.  

 

Radny Marek Filar pozostając przy temacie drogowym poruszył sprawę uporządkowania 

drzew znajdujących się w pobliżu mostu (na ul. Mostowej), które zaciemniają i zastawiają 

przejazd. Radny zapytał, czy nie można byłoby poprosić właściciela, aby przynajmniej 

przyciął dolne odgałęzienia tych drzew. Wyjaśnił, że w ten sposób znacznie poprawi się 

widoczność. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, iż ostatnia rozmowa z właścicielami tych drzew 

była na nie. Dodał, że rozmowa ta odbyła się rok temu, przy okazji podcinania gałęzi dęba 

znajdującego się w pobliżu tych drzew. 

 

Radny Edward Marszałek zaproponował, aby dwa razy w roku tj. wiosną i jesienią 

dokonywać przeglądu chodników pod kątem ich drożności. Radny wyjaśnił, że chodzi o to, 

żeby chodniki te były utrzymane, zgodnie z pewnymi zasadami, tj., w miejscu wyznaczonym 

na chodnik przestrzeń dla niego przewidziana powinna zostać oczyszczony, bez żadnej łaski  

i bez proszenia. 

 

Na zakończenie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zwracając się do radnych 

przypomniał, że obrady Rady Gminy są jawne i wszystko co się w ich czasie dzieje jest 

dostępne dla wszystkich. W związku z tym Przewodniczący poprosił, ażeby w przypadku 

wynoszenia z obrad pewnych wiadomości, przekazywać je jako wiadomości prawdziwe  

i sprawdzone, bowiem przekazywanie wiadomości fałszywych robi spore zamieszanie. 

Przewodniczący wyjaśnił, iż uwaga ta skierowana jest do radnych na przyszłość i związana 

jest z ostatnią sesją Rady Gminy. 

 

Ad. 17 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął II Sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:  

  Łukasz Lorens 

 

 

 
        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 

 


